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P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.1.6.2018 

 posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji 

Rady Miejskiej w Olecku odbytego w dniu 19 czerwca 2018 roku.  

 

 

 Na stan 8 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 5 – lista obecności                      

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Kazimierz Edward Toczyłowski. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Małgorzata Adameit. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun, 

 Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska, 

 Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Elżbieta Rękawek, 

 Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska,  

 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Edyta Truszczyńska, 

 Inspektor Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Jadwiga 

Malinowska, 

 Projektant miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Kukowo – tereny 

obsługi produkcji rolnej 2” – Cezary Domitrz, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski 

 oraz dyrektorzy placówek oświatowych gminy Olecko zgodnie z załączoną listą 

obecności. 

 

Przewodniczący Komisji – Kazimierz Edward Toczyłowski 

powitał wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji. Pogratulował trenerowi Karolowi 

Sobczakowi za awans drużyny MLKS „Czarni” do IV ligi. Następnie przedstawił 

proponowany porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

2. Funkcjonowanie systemu oświaty z uwzględnieniem zmian kadrowych  

po zaopiniowaniu arkuszy organizacyjnych szkół. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

4. Sprawy wniesione.  

5. Wolne wnioski. 

 

Uwag do zaproponowanego porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

Uwag do protokołu Nr ORN.0012.1.5.2018 nie zgłaszano. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła protokół Nr ORN.0012.1.5.2018 posiedzenia komisji 

odbytego w dniu 22 maja 2018 r. 
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Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 2 – Funkcjonowanie systemu oświaty z uwzględnieniem zmian kadrowych  

po zaopiniowaniu arkuszy organizacyjnych szkół. 

 

Przewodniczący Komisji – Kazimierz Edward Toczyłowski 

przypomniał, iż w mijającym roku szkolnym członkowie komisji odwiedzili wszystkie 

gminne placówki oświatowe. Liczy na dyskusję w sprawie funkcjonowania oświaty w okresie 

wprowadzania reformy. 

Oznajmił, że na posiedzeniach komisji poświęconych reformie oświatowej członkowie  

zgłaszali wnioski i zapytania dotyczące: 

 kosztów reformy oświaty w Gminie Olecko, 

 kwestii dokształcania nauczycieli, 

 rejonizacji – nowej sieci szkół, 

 utworzenia Szkoły Podstawowej w Kijewie, 

 zabezpieczenia w budżecie gminy na 2018 r. środków finansowych na remonty  

w szkołach, m. in. bieżni, boisk, sali gimnastycznej, wyposażenia sali sensorycznej, 

 pozyskiwania środków zewnętrznych przez szkoły, 

 funkcjonowania szkół po zmianach, 

 utrzymania szkół w Judzikach i w Kijewie, 

 docieplenia budynku Przedszkola Krasnal, 

 organizacji dowożenia uczniów, 

 likwidacji tzw. „godzin karcianych”, 

 zmniejszenia liczby różnych posiedzeń, narad, spotkań, itp. organizowanych  

w szkołach, 

 dystrybucji podręczników, 

 nadmiernego wykorzystania bibliotek zamiast świetlic szkolnych, 

 dyktafonów na radach pedagogicznych, 

 nagradzania nauczycieli wychowania fizycznego. 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

poinformowała, iż na nowy rok szkolny 2018/2019 arkusze organizacji szkół po 

zaopiniowaniu przez związki zawodowe zrzeszające nauczycieli oraz kuratora oświaty zostały 

zatwierdzone przez Burmistrza. W stosunku do obecnego roku szkolnego będą 3 oddziały 

mniej. W szkołach zmniejsza się liczba uczniów o 41 osób, z tym że ruch uczniów jeszcze 

trwa. W oddziałach przedszkolnych liczba uczniów zmniejsza się o 7 osób. 

W związku ze zmniejszeniem liczby oddziałów zmniejsza się także ogólna liczba godzin  

w placówkach oświatowych o 153. Jednak są już zmiany w stosunku do zatwierdzonych 

arkuszy, gdyż zakończyła się rekrutacja do Przedszkola Krasnal. Planowanych było 9 

oddziałów, czyli o 1 więcej w stosunku do obecnego roku szkolnego. Po rekrutacji okazało 

się, iż dzieci jest mniej, niż zakładano. W związku z powyższym po konsultacjach z 

rodzicami i analizie sytuacji dotyczącej edukacji przedszkolnej w całej gminie, powstanie o 

dwa oddziały przedszkolne mniej w przedszkolu, czyli ogółem zamiast 23 powstanie łącznie 

21 oddziałów w przedszkolu, szkołach i zespołach wychowania przedszkolnego.  

Zmiany kadrowe związane ze zmniejszeniem liczby oddziałów będą wprowadzane przez 

dyrektorów do aneksu nr 1 do arkuszy organizacji szkół.  

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

zapytał, na ile etatów przelicza się wspomniane 153 godziny.   
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Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że są różne pensa nauczycieli i nie przeliczałaby godzin w ten sposób. 

Orientacyjnie można tę liczbę godzin przeliczyć na 18 etatów.  

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

zapytał, czy zmniejszenie o dwa oddziały dotyczy jedynie Przedszkola Krasnal. 

 

Dyrektor Przedszkola z Oddziałami Integracyjnymi Krasnal w Olecku – Małgorzata  

Puchalska 

wyjaśniła, iż planowana była organizacja dwóch oddziałów przedszkolnych zamiejscowych, 

co wynikało z deklaracji składanych przez rodziców.  W trakcie rodzice zaczęli wypisywać 

dzieci i przenosić do „zerówek”. Dzieci z oddziałów zamiejscowych „zmieściły się” 

w przedszkolu. W nowym roku szkolnym będzie funkcjonowało 7 oddziałów, tak jak do tej 

pory.  

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

dodała, że zmiany w szkołach spowodowały ruchy kadrowe – są zwolnienia nauczycieli, ale 

dotyczą one nauczycieli, którzy przejdą na emeryturę bądź świadczenia przedemerytalne.  

Największy brak godzin nauczycielom wystąpił w Szkole Podstawowej w Kijewie, jednak  

po zatwierdzeniu arkusza organizacyjnego wszyscy nauczyciele otrzymali pisma  

od Burmistrza, że mają uzupełnienie etatu w innych szkołach, głównie w SP Nr 1 i SP Nr 4. 

Do końca sierpnia mogą być jeszcze zmiany w zakresie przydziału liczby godzin 

nauczycielom.  

 

Przewodniczący Komisji – Kazimierz Edward Toczyłowski 

podkreślił, iż Burmistrz zapewniał, że w latach 2017-2018 nie będzie zwolnień nauczycieli  

i słowa dotrzymał. Jeśli chodzi o rok 2019 mogą pojawić się zmiany kadrowe i etaty 

częściowe, np. 14/18, czy 15/15. Zapytał,  ile takich etatów się przewiduje. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, czy są nauczyciele zatrudnieni na niepełnych etatach i jak wiele osób to dotyczy. 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że są takie zatrudnienia i generalnie są różne wymiary etatów, w zależności  

od sytuacji w szkole. Należy brać pod uwagę fakt, iż wielu nauczycieli cały czas pracowało 

na niepełnych etatach. Jest kilkunastu nauczycieli, którym brakuje godzin do pełnego 

wymiaru, ale dyrektorzy w tej kwestii podpisali porozumienie z nauczycielami. Nie  

ma zagrożenia w przypadku, gdy nauczyciel posiada specjalizację z kilku przedmiotów. 

Trudniejsza sytuacja jest w nauczaniu zintegrowanym.  

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 2 im. Mikołaja Kopernika w Olecku – Barbara 

Taraszkiewicz 

poinformowała, iż generalnie dotychczasowi nauczyciele mają pełne etaty, 3 nauczycielom 

zabrakło godzin, z powodu odejścia 6 oddziałów gimnazjalnych. Dotyczy to nauczycieli 

przedmiotów takich jak: chemia, wychowanie fizyczne. Od pierwszego września będą oni 

uzupełniać etaty w innych szkołach.  

Jeśli chodzi o pedagogikę wczesnoszkolną dwóch nauczycieli zdobyło uprawnienia i stąd nie 

ma zagrożenia kadrowego. Szkoła jest w czasie rekrutacji uzupełniającej.  

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, czy przyjęta uchwałą rejonizacja sprawdza się.  
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Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że w tej kwestii bardziej kompetentna jest dyrektor SP Nr 2, ponieważ jej 

szkoły to dotyczy. Jesteśmy zadowoleni, że już wszystkie dzieci z Łęgowa przechodzą do SP 

w Babkach Oleckich. Jest to związane z dowozem uczniów do szkół - do tej pory były one 

dowożone praktycznie do 3 szkół.  

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 2 im. Mikołaja Kopernika w Olecku – Barbara 

Taraszkiewicz 

wyjaśniła, iż zgodnie z uchwałą planowane były 2 oddziały klasy I, 2 - klasy IV i 2 oddziały 

klasy VII. Po rozmowach z dyrektorami SP Nr 1 i SP Nr 3 stwierdzono, że jest to nie realne, 

ponieważ z ewidencji uczniów wynika, iż do utworzenia możliwy jest jeden oddział klasy 

VII, na obecnym etapie w klasie IV będzie 27 uczniów, w klasie I również 27 uczniów. 

Raczej powstaną 2 oddziały klasy I, gdyż szkoła jest jeszcze w trakcie rekrutacji. Podczas 

wakacji sytuacja może się jeszcze zmienić.  

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

powiedział, że z powyższego rozumie, iż arkusz organizacyjny zakłada po dwa oddziały klas, 

ale brakuje uczniów. 

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 2 im. Mikołaja Kopernika w Olecku – Barbara 

Taraszkiewicz 

potwierdziła, iż jest zapisanych ponad 25 uczniów, a zgodnie z prawem, w przypadku 

nauczania początkowego, nie można stworzyć jednej grupy. W ostatnich dniach dzieci były 

jeszcze zapisywane.  

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, jak wygląda sytuacja w SP Kijewo, bo wcześniej było kilka problemów. 

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kijewie – Teresa Sulima 

oznajmiła, że w przyszłym roku szkolnym sytuacja jest porównywalna do roku bieżącego, 

czyli wszyscy nauczyciele są zatrudnieni przez mianowanie, mają pełny wymiar godzin, 

uzupełniają etat w SP Nr 1 i Nr 2. Różnica jest taka, iż w przyszłym roku szkolnym będzie 

klasa VII, a ponadto od 1 września powstanie zespół wychowania przedszkolnego.  

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, jak mieszkańcy odnoszą się do obecnej sytuacji, bo wcześniej na sesjach  

i posiedzeniach komisji wyrażali swoje niezadowolenie. 

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kijewie – Teresa Sulima 

w jej ocenie wszystko jest dobrze, rodzice nie monitują, szkoła współpracuje z nimi, a do 

chwili obecnej wszyscy uczniowie z obwodu zostali zgłoszeni.  

 

Przewodniczący Komisji – Kazimierz Edward Toczyłowski 

zapytał, jak wygląda sytuacja w szkole w Judzikach.  

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Judzikach – Beata Prześniak 

poinformowała, iż na koniec roku w szkole uczy się 98 uczniów, po odejściu oddziału 

gimnazjalnego. W nowym roku szkolnym w oddziale wychowania przedszkolnego będzie  

18 uczniów, w zespole wychowania przedszkolnego 14 lub 15. Wszyscy nauczyciele 

posiadają pełne etaty. W mijającym roku szkolnym pani z zespołu wychowania 

przedszkolnego miała ograniczony etat, ale do końca roku został uzupełniony zajęciami  

w świetlicy i zajęciami wczesnego wspomagania rozwoju dziecka. Inna pani przebywa  

na urlopie zdrowotnym i również podpisała pismo o niepełny wymiar etatu, ponieważ 
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zabrakło pół godziny do pełnego etatu. W związku z tym zostaną przedłużone godziny pracy 

świetlicy. Zatem w sierpniu aneksem nr 1 zostanie wydłużony czas pracy świetlicy szkolnej, 

gdyż dowóz uczniów będzie zorganizowany nieco inaczej.  

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, czy nadal w trzech szkołach będą oddziały sportowe, o jakich kierunkach kształcenia 

i czy udało się przeprowadzić nabór. 

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 2 im. Mikołaja Kopernika w Olecku – Barbara 

Taraszkiewicz 

oznajmiła, iż otrzymała zgodę Burmistrza na utworzenie oddziału sportowego o kierunku 

taniec towarzyski. Obecnie jest zapisanych 5 par, brakuje 5 lub 6. Po sobotniej gali tanecznej 

rodzice deklarowali jeszcze zapisanie uczniów. Jeśli chodzi o klasę IV i VII jest za mało 

uczniów.  

 

Dyrektor Szkoła Podstawowa Nr 1 im. Henryka Sienkiewicza w Olecku – Eligia Bańkowska 

poinformowała, że w szkole będzie kontynuacja oddziałów sportowych tych, które były. 

Ponadto, za zgodą Burmistrza, został przeprowadzony nabór do klasy I i IV. Z kolei klasa VII 

będzie kontynuacją obecnej klasy sportowej VI. Jeśli chodzi o nauczycieli i pracowników, 

wszyscy mają godziny. Część nauczycieli z innych placówek uzupełnia w szkole etaty. Było 

jedno wypowiedzenie dla nauczyciela edukacji wczesnoszkolnej, ponieważ zmniejszyła się 

liczba oddziałów przedszkolnych i klas I-III, przy czym pani odeszła na emeryturę.  

 

Przewodniczący Komisji – Kazimierz Edward Toczyłowski 

zapytał, czy występuje w szkole dwuzmianowość i czy przedszkole prywatne nie koliduje  

z pracą szkoły. 

 

Dyrektor Szkoła Podstawowa Nr 1 im. Henryka Sienkiewicza w Olecku – Eligia Bańkowska 

odpowiedziała, iż w szkole od 10 lat nie było dwuzmianowości, natomiast przedszkole 

prywatne zwalnia pomieszczenia od 1 lipca i będą one wykorzystane na potrzeby szkoły. 

 

Wicedyrektor Szkoły Podstawowej Nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. Jana 

Twardowskiego w Olecku – Małgorzata Michałowska 

poinformowała, ze w nowym roku szkolnym liczba oddziałów nie zmienia się, co się wiąże  

z zatrudnieniem, które pozostaje bez zmian.  

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

zapytał jak wygląda sytuacja w poszczególnych szkołach odnośnie wprowadzenia nowych 

przepisów dotyczących RODO.  

Jeśli chodzi o oddziały sportowe w jego ocenie brakuje szerszego porozumienia, by klasy 

sportowe o takim samym profilu nie powtarzały się w poszczególnych placówkach. 

Nakłaniałby do tego, aby każda szkoła specjalizowała się w innej dyscyplinie.  

Ponadto chciał wiedzieć, jak wygląda sytuacja w SP w Babkach Oleckich, gdzie Państwowy 

Powiatowy Inspektor Sanitarny wskazał uchybienia, które należy usunąć, by dostosować 

szkołę do wymogów sanitarnych.  

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że jeśli chodzi o RODO, nie ma żadnych zagrożeń, ponieważ zgodnie  

z prośbą Burmistrza, dyrektorzy szkół na bieżąco przekazują informacje na temat wdrażania 

nowych przepisów, a do 31 lipca są obowiązani powołać inspektorów. 

Jeśli chodzi o SP w Babkach Oleckich istnieje konieczność poprawy warunków w szkole  

i został złożony stosowny wniosek do Burmistrza, a obecnie trwa analiza demograficzna.  
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W jej ocenie będzie potrzeba dobudowania „skrzydła” do budynku z przeznaczeniem  

na świetlicę, bibliotekę, pracownię internetową i salę do ćwiczeń.  

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Babkach Oleckich – Mirosław Matusiak 

dodał, iż pomieszczenia szkoły są bardzo małe i zostały wykorzystane maksymalnie.  

W salach edukacji wczesnoszkolnej pomieszczenia nie mają minimalnej wysokości 2,5 m. 

Generalnie klasy nie spełniają wymogów zgodnych z przepisami prawa. W szkole nie ma 

stołówki, biblioteki ani sali gimnastycznej. Obecnie w szkole jest 130 uczniów. Jeśli chodzi o 

jej funkcjonowanie i wyposażenie w pomoce dydaktyczne jest bardzo dobrze. Widzi 

konieczność przebudowania budynku szkoły. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

sugerował dyrektorom szkół zastanowić się nad sprawą tworzenia oddziałów sportowych.  

Z powodu reformy oświatowej w większości szkół miejskich powstają dwa oddziały. Jeśli  

w każdej szkole będą planowane odziały sportowe, to prawdopodobnie nie będą generować 

dobrych wyników sportowych. Poddał pod rozwagę wybranie tylko jednej szkoły  

i utworzenie w niej oddziałów sportowych z przeprowadzaniem naboru z terenu całej gminy.  

Zwrócił uwagę, iż tworzenie oddziałów sportowych w specjalizacjach oddzielnie dla 

dziewcząt i chłopców oraz łączenie takich oddziałów dla jednego nauczyciela mija się  

z celem. W jego ocenie nastąpi zrażenie się dzieci do zajęć sportowych, a w efekcie nie 

osiągnie się żadnego wyniku.  

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 3 im. Jana Pawła II w Olecku – Lucyna Sadowska 

poinformowała, iż w nowym roku szkolnym nastąpi zmniejszenie o 3 oddziały. Na dzisiaj  

w klasach I-III o jeden etat jest za dużo, ale nauczycielka poprosiła o urlop zdrowotny.  

W klasach IV-VI nauczyciele plastyki i muzyki nie mają pełnego etatu, ale taka sytuacja była 

zawsze. Pozostali nauczyciele posiadają pełne etaty. 

Będzie kontynuowane szkolenie sportowe w klasach V, VI i VII. Został przeprowadzony 

nabór do klasy IV.  

Budowa boiska trwa i czekają na jego oddanie do użytku.  

 

Dyrektor Szkoła Podstawowa im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Gąskach – Janina 

Rękawek 

oznajmiła, iż sytuacja w szkole jest stabilna, pomimo, że 17 uczniów będzie uczęszczało  

do SP w Kijewie. Zgodnie z arkuszem organizacyjnym z 3 oddziałów klasy VI powstanie  

1 oddział klasy VII. Wcześniej klasy były mniej liczne ze względu na to, iż były to klasy 

terapeutyczne, zgodnie z prawem liczące do 15 uczniów. Średnia liczba osób w klasie waha 

się od 16 do 18. Klasa I liczy 22 uczniów, a zespół wychowania przedszkolnego 25 dzieci,  

w tym dwoje oczekujących. Wszyscy nauczyciele są zatrudnieni w pełnym wymiarze godzin.   

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

odnośnie RODO zapytał, czy każda szkoła będzie miała swojego inspektora.  

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

odpowiedział, że w założeniu jest powołanie jednego inspektora. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

powiedział, iż dotarły do niego niepokojące głosy odnośne naboru uczniów do szkół,  

że w SP Nr 3 odradzane  jest rodzicom zapisanie dziecka do SP Nr 2.  

Ponadto chciał wiedzieć, czy ktoś z personelu pomocniczego stracił pracę w którejś szkole.  
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Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że według arkuszy organizacyjnych zatrudnienie wśród personelu jest bez 

zmian. 

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 3 im. Jana Pawła II w Olecku – Lucyna Sadowska 

odnośnie naboru odpowiedziała, iż nie wie skąd wzięły się takie informacje w obiegu,  

bo z 4/3 klas muszą zrobić 2/4, więc nie rozumie jak, mogą odradzać komukolwiek pójście  

do innej szkoły. Z całą pewnością takie informacje nie wyszły ze szkoły. 

 

Dyrektor Przedszkola z Oddziałami Integracyjnymi Krasnal w Olecku – Małgorzata 

Puchalska 

stwierdziła, iż wcześniej informowała o zmniejszeniu o dwa oddziały, będzie funkcjonowało 

7. Kiedy funkcjonował 1 oddział przy SP Nr 2 zaistniała sytuacja rozwiązania umowy  

z nauczycielem, ale miał on możliwość skorzystania ze świadczeń emerytalnych. Jak będzie 

wyglądała sytuacja z nauczycielami niepełnozatrudnionymi (przeważnie specjalistami) 

jeszcze nie wiadomo, gdyż to zależy od  orzeczeń o niepełnosprawnościach, jakie wpłyną. 

Sytuacja wyklaruje się w sierpniu.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zgłosił zapytanie, czy nadzór inwestorski nad inwestycją: Przebudowa boisk i bieżni przy  

SP Nr 3 w Olecku przebiega prawidłowo, czy poszczególne etapy inwestycji są dobrze 

wykonywane. Prosił o sprawdzenie oraz podanie krótkiej informacji w tym zakresie  

do wiadomości publicznej, by za kilka lat nie okazało się, iż wskutek niewłaściwego nadzoru 

będzie konieczność poniesienia wydatków na naprawy. 

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 3 im. Jana Pawła II w Olecku – Lucyna Sadowska 

powiedziała, że z jej obserwacji wynika, iż odwodnienie zostało wykonane bardzo dobrze. 

Interesowała się sposobem wykonania nawierzchni, zostanie wylana z betonu jamistego, 

który jest przepuszczalny. Inspektor nadzoru czuwa nad wykonaniem inwestycji 

i jej zdaniem wszystko jest w porządku.  

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

wyjaśnił, iż Wydział Budownictwa, Inwestycji i Planowania sprawuje nadzór nad 

wykonaniem inwestycji i do sesji postara się przygotować informację na ten temat.  

Zapytał, czy pracownia językowa została wybrana przez szkołę i jest na etapie realizacji. 

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 3 im. Jana Pawła II w Olecku – Lucyna Sadowska 

odpowiedziała, że współuczestniczyła w pisaniu projektu i już wówczas wskazywała, jaka 

pracownia jest w zainteresowaniu szkoły. W trakcie pojawiła się na rynku jeszcze lepsza 

pracownia. Dokonała rozeznania rynku i okazało się, iż w ramach przeznaczonej kwoty 

udałoby się zakupić najlepsze wyposażenie. Jest w stałym kontakcie z wydziałem, który pisał 

projekt. Było zapewnienie, iż pracownia zostanie zakupiona w czerwcu. Upewniła się, czy 

winna jest wykonać jeszcze jakieś ruchy w tym zakresie. Otrzymała odpowiedź, że nie, więc 

wnosi, iż wydział o wszystko zadbał.  

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

wskazał, iż Wydział Strategii i Rozwoju jest wydziałem koordynującym  

i najprawdopodobniej nie będzie zajmował się realizacją tego zadania. Cieszy fakt stałego 

kontaktu, bo najważniejsze jest spełnienie wymagań szkoły. 

 

Przewodniczący Komisji – Kazimierz Edward Toczyłowski 

reasumując przypomniał poruszane tematy na posiedzeniu komisji i podziękował dyrektorom 

szkół za przybycie na spotkanie.   
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Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

a) projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Olecku 

 

Kierownik MOPS w Olecku – Edyta Truszczyńska 

oznajmiła, iż na podstawie Zarządzenia Nr ORN.0050.25.2018 Burmistrza Olecka z dnia  

27 lutego 2018 r. w sprawie określenia zasad organizacji transportu uczniów do Centrum 

Edukacji Specjalnej przy Środowiskowym Domu Samopomocy w Olecku Miejski Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Olecku realizuje zadanie własne obowiązkowe gminy: dowóz 

niepełnosprawnych dzieci pięcioletnich i sześcioletnich, dzieci objętych wychowaniem 

przedszkolnym oraz uczniów niepełnosprawnych, realizujących obowiązek szkolny  

i obowiązek nauki zamieszkałych na terenie Gminy Olecko do placówki oświatowej  

tj. Centrum Edukacji Specjalnej przy ŚDS w Olecku. Transport zorganizowany jest  

z wykorzystaniem taboru samochodowego przystosowanego do potrzeb osób 

niepełnosprawnych, którym dysponuje Gmina Olecko dla Środowiskowego Domu 

Samopomocy. Stąd konieczność wniesienia stosownej zmiany w statucie ośrodka. 

  

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany statutu 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku.  

 

 

b) projekt uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania 

napojów alkoholowych na terenie Gminy Olecko 

 

Inspektor Wydziału SZB – Jadwiga Malinowska  

poinformowała, że zmiana uchwały wynika z nowelizacji ustawy o wychowaniu w trzeźwości 

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, która nakłada na rady gmin obowiązek ustalenia w drodze 

uchwały maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych odrębnie dla 

poszczególnych rodzajów napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży  

i podawania napojów alkoholowych. Projekt uchwały przewiduje ustalenie liczby zezwoleń 

dla handlu i gastronomii w poszczególnych przedziałach: 

 o zawartości do 4,5% alkoholu oraz na piwo, 

 o zawartości 4,5% do 18% alkoholu (z wyjątkiem piwa), 

 o zawartości powyżej 18%. 

Jeśli chodzi o liczbę zezwoleń w zakresie handlu zmniejszono o 5, zaś w przypadku 

gastronomii pozostawiono na tym samym poziomie. Ponadto dokonano zmiany w zakresie 

obiektów, od których winny być oddalone o 50 m punkty sprzedaży napojów alkoholowych. 

Zostały dopisane placówki opiekuńczo-wychowawcze oraz internaty.  

Pozostałe zapisy zostały utrzymane w mocy. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał, skąd wynika zmniejszenie o 5 liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych  

w handlu. 
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Inspektor Wydziału SZB – Jadwiga Malinowska  

wyjaśniła, że jeśli chodzi o gastronomię jest wydanych 26 zezwoleń, zaś w handlu  

43 na 55 możliwych. Norma cały czas jest zachowana i nie sądzi, by została przekroczona.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał, co będzie w przypadku, jeśli danemu właścicielowi punktu handlowego kończy się 

termin ważności zezwolenia, czy będzie zagrożenie, iż nie otrzyma kolejnego, jeśli chce je 

dalej przedłużyć. 

 

Inspektor Wydziału SZB – Jadwiga Malinowska  

odpowiedziała, że w tym przypadku chodzi o wydawanie nowych zezwoleń i nowo otwierane 

punkty. Jeśli chodzi o przedłużenie nie będzie żadnego problemu.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

poddał w wątpliwość konsultacje projektu uchwały na podstawie uchwały o konsultacjach  

z organizacjami pozarządowymi, a w jego ocenie właściwie byłoby na podstawie uchwały  

o konsultacjach społecznych. Z podsumowania konsultacji wynika, że nikt nie zgłosił 

żadnych uwag, odbyło się tylko jedno spotkanie z mieszkańcami na Os. Siejnik, a właściciele 

bazy gastronomicznej i punktów handlowych nic nie wiedzieli. 

 

Inspektor Wydziału SZB – Jadwiga Malinowska  

wyjaśniła, iż zgodnie z nowelizacją ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi jest zapis, że rada gminy przed podjęciem uchwały zasięga opinii jednostek 

pomocniczych gminy, którymi są sołectwa i osiedla. Jedno z osiedli Osiedle Nr 2 w Olecku 

(Siejnik) nie ukonstytuowało się i stąd było konieczne spotkanie z mieszkańcami.  

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

wtrącił, że jako Przewodniczący Rady Miejskiej wystosował pismo do wszystkich jednostek 

pomocniczych i potwierdził, iż zostało zwołane zebranie mieszkańców osiedla, by wyrazili 

swoją opinię.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

wskazał, iż projekt dotyczy mieszkańców całej gminy i w jego ocenie wybór uchwały  

o konsultacjach był błędny, gdyż każdy zainteresowany nic nie wiedział.   

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał, czy nie warto pozostawić liczby zezwoleń na poziomie, który był.  

 

Inspektor Wydziału SZB – Jadwiga Malinowska  

odpowiedziała, że należy zastanowić się, w którym kierunku winna zmierzać gmina, czy 

utrudniać dostęp do alkoholu, czy go ułatwiać. Ponadto są jeszcze rezerwy ok. 10 punktów.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zgłosił wniosek, aby pozostawić maksymalną liczbę zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży: 

 o zawartości 4,5% do 18% alkoholu (z wyjątkiem piwa), 

 o zawartości powyżej 18% alkoholu 

na poprzednim poziomie. 

 

Komisja przy 2 głosach za i 3 wstrzymujących przyjęła zgłoszony wniosek. 

 

Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  
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Opinia Komisji: 

Komisja przyjęła wniosek, aby pozostawić maksymalną liczbę zezwoleń  

na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży: 

 o zawartości 4,5% do 18% alkoholu (z wyjątkiem piwa), 

 o zawartości powyżej 18% alkoholu 

na poprzednim poziomie. 

Komisja, uwzględniając przyjęty wniosek,  przy 4 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń  

na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania 

napojów alkoholowych na terenie Gminy Olecko. 

 

 

c) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Oleckiej Rady 

Młodzieżowej i nadania jej statutu 

 

Inspektor Wydziału SZB – Jadwiga Malinowska  

oznajmiła, iż zmiana wynika ze zmian organizacyjnych w szkołach prowadzonych przez 

gminę Olecko w związku z likwidacją gimnazjów i zespołów szkół. ORM liczy 15 członków, 

w tym radnym (opiekunem) jest jeden z najmłodszych wiekiem radny Rady Miejskiej.  

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

upewnił się, że uchwała zostaje dostosowana w zakresie nowych nazw szkół. 

 

Inspektor Wydziału SZB – Jadwiga Malinowska  

potwierdziła, iż zmiana uchwały na tym polega. 

 

Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie powołania Oleckiej Rady Młodzieżowej i nadania jej statutu. 

 

 

d) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego pod trasę dwutorowej linii 

elektroenergetycznej 110 kV 

 

Kierownik Wydziału BI – Alicja Szałkowska 

poinformowała, że projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały podjętej  27 października  

2017 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego pod trasę dwutorowej linii elektroenergetycznej 110 kV. Z wnioskiem  

o podjęcie uchwały wystąpiła firma EMCA Volt Sp. z o.o., będąca pełnomocnikiem 

Inwestora PGE Dystrybucja S. A. z siedzibą w Lublinie. Projekt uchwały dotyczy 

zmniejszenia zakresu projektowanego planu i wynika z prowadzonych prac nad projektem 

planu w zakresie części miejskiej. Po negocjacjach inwestora z właścicielami gruntów 

wypracowano najkorzystniejszy dla wszystkich przebieg linii napowietrznej, która będzie 

przebiegała bezpośrednio przy granicy pasa drogowego, aby umożliwić jak najszerszą 

zabudowę na Os. Siejnik. Wiąże się to ze zmianą uchwały intencyjnej na część wiejską, gdyż 

na terenie zakładów produkcyjnych linia jest również przesuwana do granicy drogi. 

Wyłączona część planu będzie procedowana w drodze decyzji celu publicznego, co pozwoli 

skrócić terminy.  

 

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  
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Opinia Komisji: 

Komisja przy 4 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

 zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego pod trasę dwutorowej linii elektroenergetycznej 110 kV. 

 

 

e) projekt uchwały w sprawie  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

„Kukowo – tereny obsługi produkcji rolnej 2” 

 

Kierownik Wydziału BI – Alicja Szałkowska 

powiedziała, iż projekt uchwały wynika z podjętej 28 kwietnia 2017 r. uchwały intencyjnej. 

Dotyczy istniejących terenów obsługi produkcji rolnej – fermy norek w Kukowie. Plan 

wyodrębnia tereny o różnym przeznaczeniu, przede wszystkim są to tereny: 

 rolne, 

 obsługi produkcji w gospodarstwach rolnych, 

 zieleni urządzonej izolacyjnej, 

 lasów. 

Zapisy projektu planu uniemożliwiają rozwój firmy, tzn. występuje zakaz chowu i hodowli 

zwierząt w ilości większej niż 60 dużych jednostek przeliczeniowych (DJP) inwentarza, 

nakaz zabezpieczenia hodowli, zakaz uboju i skórowania zwierząt, przetwórstwa mięsa i ryb 

oraz dalsze zapisy dotyczące ograniczeń w prowadzonej działalności.  

Do projektu planu wpłynęła jedna uwaga współwłaściciela gruntu, która dotyczy zmiany 

projektu planu w zakresie umożliwienia chowu i hodowli zwierząt  w ilości większej niż 200 

DJP, przetrzymywania zwierząt, wyposażenia zaplecza fermy w linię pozyskiwania skór 

hodowlanych, postawienie dodatkowych 24 sztuk pawilonów hodowlanych. Burmistrz nie 

uwzględnił uwagi. Uzasadnienie znajduje się w załączniku nr 2 do projektu uchwały. 

Generalnie miał na celu sprostanie wymaganiom społeczeństwa, gdyż do projektu planu 

wpłynęły wnioski podpisane przez 42 osoby. 

Prosiła, aby zgodnie z procedurą, najpierw głosować nad uwagą.  

 

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Przewodniczący Komisji – Kazimierz Edward Toczyłowski 

poddał pod głosowanie rozstrzygnięcie o sposobie rozpatrzenia uwag.  

 

Komisja przy 4 głosach za i 1 wstrzymującym nie uwzględniła uwagi złożonej przez 

inwestora do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Kukowo 

– tereny obsługi produkcji rolnej 2”. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 4 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Kukowo – tereny obsługi 

produkcji rolnej 2”. 

 

 

f) projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach podstawowych, przedszkolu, oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych formach wychowania 

przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Olecko 

 

poinformowała, iż przepisy ustawy Karta Nauczyciela nakładają obowiązek ustalenia 

regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez gminę. Dotychczas funkcjonował Regulamin wynagradzania nauczycieli 



 12 

oraz przyznawania i wypłacania nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego wprowadzony  

uchwałą Nr XXVI/237/09 z dnia 29 stycznia 2009 r., jednak należy go dostosować do obecnie 

obowiązującego prawa. W ustawie został usunięty dodatek mieszkaniowy dla nauczycieli 

pracujących na terenach wiejskich, który znajdował się w regulaminie, zatem został skreślony 

cały rozdział „Dodatek mieszkaniowy”. Kolejna zmiana dotyczy zwiększenia o 1% kwoty 

bazowej wysokości dodatku funkcyjnego za wychowawstwo klasy.  

Zmodyfikowano kryteria przyznawania Nagród Dyrektora Szkoły i Burmistrza – proponuje 

się ograniczenie szczegółowych zapisów obowiązujących w dotychczasowej uchwale  

i zastąpienie ogólniejszym opisem wymagań, co pozwoli wnioskodawcom na bardziej 

adekwatne uzasadnienie osiągnięć nauczyciela.  

Ponadto dostosowano wzór wniosku do przepisów RODO, czyli zminimalizowano dane 

osobowe zawarte we wniosku. 

Projekt uchwały uzgodniono ze związkami zawodowymi reprezentującymi nauczycieli. 

 

Przewodniczący Komisji – Kazimierz Edward Toczyłowski 

zwrócił uwagę, iż nauczyciele wychowania fizycznego dosyć często są pomijani przy 

nagradzaniu. Zaznaczył, by zwrócić na to uwagę i ich uhonorować. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, jakie są nowe kryteria i kto będzie oceniał wnioski. 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

wyjaśniła, że jeśli chodzi o nagrody były powtórzenia i zbyt duże szczegóły. Teraz łatwiej 

będzie spełnić kryteria, których jest mniej i uzasadnić wniosek.  

Poinformowała, iż do projektu uchwały zostały wniesione autopoprawki korygujące błędy 

literowe: 

 w §3 regulaminu dopisano literę „w”,  

 w §16 dwa razy powtórzyła się numeracja ust. 3, numerację zmieniono odpowiednio, 

 w §34 zmieniono wyrazy „z” na „ze” oraz „Organizację” na „Organizacją”. 

 

Przewodniczący Komisji – Kazimierz Edward Toczyłowski 

prosił o wyjaśnienie zapisu §15 ust. 1 i 2 w brzmieniu: 

„1. Dodatek funkcyjny w stawce ustalonej dla dyrektora szkoły przysługuje również 

nauczycielowi, któremu powierzono obowiązki kierownicze w zastępstwie. 

2. W razie zbiegu tytułów do dwóch lub więcej dodatków, o których mowa w §13 ust. 2, 

nauczycielowi przysługuje dodatek funkcyjny z każdego tytułu.”. 

Zapytał, od kiedy przysługuje dodatek. 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

wyjaśniła, iż dodatek przysługuje od następnego dnia, po dniu, kiedy zastępstwo zostało 

przydzielone. Zgodnie z przepisami, od 1 stycznia, w placówkach, gdzie nie ma 

wicedyrektora lub innego kierowniczego stanowiska, zastępstwo za dyrektora pełni 

nauczyciel wyznaczony przez organ prowadzący. Z kolei inny zapis mówi, że zastępującemu 

nauczycielowi przysługuje zniżka godzin, a zgodnie z następnym zapisem, nauczycielowi 

zastępującemu dyrektora powyżej 10 miesięcy przysługuje urlop wypoczynkowy w wymiarze 

35 dni. Jest kłopot z interpretacją łączną przytoczonych zapisów. Wydział wystąpił  

z zapytaniem w tym zakresie do Ministerstwa Edukacji Narodowej, bo nie do końca 

zrozumiały jest zapis „pełnienie zastępstwa”.  

 

Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  
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Opinia Komisji: 

Komisja przy 4 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały                   

w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

podstawowych, przedszkolu, oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz 

innych formach wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Olecko. 

 

 

g) projekt uchwały w sprawie  tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela oraz pedagogów, 

psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych 

zatrudnionych w pełnym wymiarze zajęć w szkołach podstawowych, przedszkolu, 

oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych i innych formach 

wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Olecko 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

poinformowała, iż projekt uchwały, jak też kolejne, został przedstawiony do zaopiniowania 

związkom zawodowym zrzeszającym nauczycieli i uzyskał pozytywną opinię, a jest 

konsekwencją zmian, które nastąpiły w prawie oświatowym.  

Karta Nauczyciela wprowadziła pensum dla tzw. nauczycieli wspomagających w oddziałach 

integracyjnych. Do tej pory pensum wynosiło 18 godzin, obecnie będzie wynosiło 20 godzin. 

Ponadto nastąpiło zwiększenie pensum pedagoga, psychologa, doradcy zawodowego  

w szkole o 2 godz. i będzie wynosiło 22 godz.  

Karta Nauczyciela nie mówi o nauczycielach prowadzących zajęcia rozwijające uzdolnienia 

uczniów, więc organ prowadzący doprecyzował te zapisy we własnym zakresie, gdyż wiele 

jest prowadzonych zajęć rozwijających. Pozostałe punkty są bez zmian. Zamiast wyrażenia 

„placówka oświatowa” użyto słownictwa zgodnego z ustawą.  

 

Członek Komisji – Ferdynand Grodzicki 

zapytał, czy w związku ze zmianą pensum, zmienią się arkusze organizacyjne szkół. 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

potwierdziła, iż nastąpi zmiana – zostanie podpisany aneks nr 1. 

 

Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 4 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 

niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela oraz pedagogów, psychologów, 

logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych zatrudnionych w pełnym 

wymiarze zajęć w szkołach podstawowych, przedszkolu, oddziałach przedszkolnych 

w szkołach podstawowych i innych formach wychowania przedszkolnego prowadzonych 

przez Gminę Olecko. 

 

 

h) projekt uchwały w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

podstawowych i przedszkolu prowadzonych przez Gminę Olecko, dla których 

ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

oznajmiła, iż do tej pory tego typu uchwała nie funkcjonowała w gminie.  Obecnie  

w szkołach podstawowych, zgodnie z ramowymi planami nauczania, liczba godzin 
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poszczególnych przedmiotów określona jest w wymiarze tygodniowym. Występują  

w szczególności dwa przypadki, gdzie obowiązuje roczna liczba godzin, tj. wychowanie do 

życia w rodzinie (dla nauczyciela 19 godz. w ciągu roku na oddział/grupę 

międzyoddziałową/grupę międzyklasową) oraz doradztwo zawodowe (10 godz. na oddział). 

Przydział nauczycielom prowadzenia tego rodzaju zajęć powoduje konieczność ustalenia im 

planu zajęć różnego w poszczególnych okresach roku szkolnego, co uzasadnia podjęcie 

stosownej uchwały. 

 

Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 4 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach podstawowych i przedszkolu prowadzonych przez 

Gminę Olecko, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku 

szkolnego. 

 

 

i) projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym 

powierzono stanowiska kierownicze w szkołach oraz przedszkolu 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

oznajmiła, iż w stosunku do dotychczas obowiązującej uchwały proponuje się obniżenie 

dyrektorom szkół wymiaru pensum o 1 godz. w związku z dużym nakładem pracy 

administracyjnej. W przypadku dyrektorów szkół nastąpi zmniejszenie pensum z 4 do 3 

godz., w przypadku dyrektora przedszkola z 6 do 5 godz.  

 

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia zasad 

udzielania i rozmiaru obniżenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach oraz przedszkolu. 

 

 

j) projekt uchwały w sprawie  przystąpienia Gminy Olecko do wspólnej realizacji 

projektów w ramach Programu Interreg V-A Litwa - Polska 2014-2020 

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

oznajmił, że gmina przystępuje do realizacji wspólnych projektów partnerskich z Litwą  

w ramach Programu Interreg V-A Litwa-Polska: 

 Zachować od zapomnienia, 

 Przedsiębiorczość młodzieży jako brama do dobrobytu i zrównoważonego rozwoju 

obszarów przygranicznych, 

 Bezpieczeństwo bez granic. 

 

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia 

Gminy Olecko do wspólnej realizacji projektów w ramach Programu Interreg V-A Litwa - 

Polska 2014-2020. 
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k) projekt uchwały w sprawie  zmiany budżetu Gminy Olecko na 2018 rok 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

poinformowała, że zwiększają się jedynie wydatki. 

Omówiła zmiany w planie wydatków: 

 w dz. 600 – Transport i łączność, zwiększa się plan wydatków inwestycyjnych  

o 34.000,00 zł i wprowadza się zadanie pn. „Budowa parkingu na Os. Siejnik”,  

w ramach którego powstanie 10 miejsc postojowych; 

 w dz. 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, rozdz. 85395 w planie 

Szkoły Podstawowej Nr 4 w Olecku, na realizowanym z dofinansowaniem RPO  

WW-M projekcie „Uczeń na 6”, przenosi się plan wydatków między paragrafami 

bieżącymi, z utworzeniem planu w §424 na zakup pomocy dydaktycznych; 

 w dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, zwiększa się plan 

wydatków inwestycyjnych o 500.000,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie przez 

Gminę zadań służących ochronie środowiska z zakresu ochrony powietrza i ochrony 

wód zgodnie z Uchwałą Nr ORN.0007.71.2017 Rady Miejskiej w Olecku z dnia  

27 października 2017 r. Dotyczy głównie dofinasowania wymiany pieców  

co. na ekologiczne. Wpłynęło 187 wniosków mieszkańców. Gmina złożyła wniosek 

do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej o pożyczkę, 

której nie otrzyma, ze względu na to, iż gmina sama nie realizuje zadania, tylko 

mieszkańcy; 

 w dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, zmniejsza się plan wydatków 

inwestycyjnych o 701.633,00 zł, w tym: 

a) na zadaniu „Przebudowa świetlicy wiejskiej w Sedrankach” o 186.081,00 zł, 

b) na dotację celową do Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku  

na modernizację budynku Teatru AGT o 500.000,00 zł, 

c) przenosząc plan 15.552,00 zł z „Zagospodarowania terenu rekreacyjnego  

w Gordejkach (FS)” do działu 926 na realizację Otwartych Stref Aktywności; 

 w dz. 926 – Kultura fizyczna, zwiększa się plan o 167.633,00 zł na inwestycje, wkład 

własny do zadań w ramach Programu rozwoju małej infrastruktury sportowo-

rekreacyjnej o charakterze wielopokoleniowym OSA 2018, w tym: 

a) Otwarta Strefa Aktywności w Gordejkach – 46.843,00 zł (w tym 15.522,00 zł 

FS), 

b) Otwarta Strefa Aktywności w Zatykach – 31.202,00 zł (w tym 15.522,00 zł FS 

z zadania „budowa siłowni terenowej w Zatykach” w tym samym rozdziale), 

c) Otwarta Strefa Aktywności przy ul. Batorego w Olecku – 105.140,00 zł. 

W Gordejkach i Zatykach planowana jest siłownia terenowa i strefa relaksu, w Olecku przy 

ul. Batorego dodatkowo plac zabaw. Planowane jest dofinansowanie do zadań ze środków 

Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej – 100.000,00 zł. 

 

Przewodniczący Komisji – Kazimierz Edward Toczyłowski 

zapytał, czy w związku z awansem drużyny piłkarzy MLKS „Czarni” do IV ligi, nie zachodzi 

potrzeba jej dofinansowania jesienią.  

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

wyjaśniła, iż środki tegorocznego budżetu zostały rozdysponowane na kulturę fizyczną 

organizacjom pozarządowym. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

wtrącił, że MLKS „Czarni” mają niedobre dofinansowanie z gminy i jest ono 

niewystarczające. Z tego co wie, by dopełnić wszystkich formalności w IV lidze potrzeba  

od 40 do 80 tys. zł, a forma przekazania środków, przy dobrej woli Burmistrza, z pewnością 

się znajdzie. Olecko posiada tytuł Europejskiej Stolicy Sportu, gmina posiada strategię 
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rozwoju kultury fizycznej i mimo wniosku do budżetu siedmiu klubów o zwiększenie 

środków na sport, to się nie stało. Gmina stoi przed dylematem pomocy ze środków 

podatników – mieszkańców gminy, którzy cieszą się z awansu.  

Ubolewa nad zmniejszeniem wydatku na remont budynku AGT. W jego ocenie mimo braku 

dofinansowania, gmina powinna rozpocząć inwestycję.  

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

poinformował, iż Burmistrz spotkał się z prezesem klubu „Czarni”. Deklarował wsparcie  

i pomoc. Obecnie klub otrzymuje najwyższą dotację ze wszystkich organizacji 

pozarządowych. Ponadto, dzięki Burmistrzowi, od dużych przedsiębiorców trafia  

1% podatku. Znane są oczekiwania klubu i gmina będzie go wspierać w takim zakresie, jaki 

będzie możliwy.  

Należy pamiętać, że w Olecku są również zawodnicy innych dyscyplin sportowych, które 

odnoszą sukcesy na zawodach ogólnokrajowych i międzynarodowych.  

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

dodał, że zaprosił na najbliższą sesję RM przedstawicieli drużyn, trenerów oraz prezesa 

MLKS „Czarni” w celu uhonorowania za osiągnięte sukcesy. W miarę możliwości pomoc 

zostanie udzielona, jednak żaden klub nie powinien opierać swojej działalności jedynie  

na środkach z gminy.  

 

Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 4 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały                   

w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2018 rok. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 4 – Sprawy wniesione. 

 

Spraw wniesionych nie było.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 5 – Wolne Wnioski. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

prosił Burmistrza o interwencję w sprawie wypracowania innego sposobu i zasad 

wypożyczania sprzętu wodnego przez Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Olecku, gdyż 

obecne rozwiązanie jest złe. Chodzi głównie o kwestię płatności za wypożyczenie sprzętu. 

 

Przewodniczący komisji – Kazimierz Edward Toczyłowski 

zgłosił wniosek o uprzątnięcie ul. Wodnej. 

 

Innych wniosków nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

Protokołowała 

Małgorzata Adameit 

Przewodniczący Komisji 

Kazimierz Edward Toczyłowski 

 


